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Grupa građana iz potkomovskih sela zatražila je da se hitno organizuje javna rasprava povo-
dom najavljene izgradnje mini- hidroelektrana na vodotocima koji pripadaju slivu rijeke Zlo-
rečice. Oni su od nadležnih institucija zatražili da im saopšte kakve će benefite imati lokalno
stanovništvo od izgradnje mini- elektrana. Istakli su da su nadležni organi prije dodjele kon-
cesija za izgradnju pet mini-elektrana na Kutskoj i Mojanskoj rijeci trebali da obave razgovor
s lokalnim stanovništvom i da ih upoznaju s problematikom. Kazali su da se opravdano plaše
da resursi na području andrijevičke opštine ponovo neće biti stavljeni u funkciju razvoja pod-
ručja Vasojevića.
Svjesni smo da su vode opšte dobro, ali je više nego očigledno da to dobro u Crnoj Gori pri-
pada samo privilegovanim pojedincima koji su kadri da s prirodnim resursima rade šta im
padne na pamet. Država donosi uredbe o korišćenju prirodnih potencijala bez ikakve konsul-
tacije sa lokalnim stanovništvom. Tako se u poslednje vrijeme naše rijeke ustupaju na kori-
šćenje određenim pojedincima, a da građani o tome ništa ne znaju. Slučajno smo saznali da
će se poslije izgradnje mini-elektrane na rijeci Bradavac, elektrane graditi i na Kutskoj i Mo-
janskoj rijeci. Opravdano se pitamo gdje su mještani u toj priči? Umjesto konkretnih odgovo-
ra, sprovode se javne rasprave o određenim studijama koje ničim ne ukazuju kakve će benefi-
te od elektrana imati naša sela koja su potpuno zapostavljena. Poslije svega, stiče se utisak
da će tajkunske grupacije odnositi bogatstvo s naših prostora dok će područje ispod Komova
ostajati bez stanovnika i tonuti u provaliju. Zato tražimo da nadležni hitno iniciraju sastanak
sa mještanima i u četiri oka im saopšte o čemu se radi – navodi se u saopštenju grupe građa-
na.
U planskim dokumentima koji se tiču Prostornog plana regiona Bjelasice i Komova navodi se
da je kao razvojna šansa i mogućnost ovog dijela Crne Gore prepoznata potreba izgradnje
malih hidroelektrana, preko kojih se doprinosi povećanju količine električne energije koja je
bitan element u lokalnoj politici i pokretač privrednog razvoja kroz više aktivnosti. Navede-
no je da se hidropotencijali nalazi na demografski ugroženom i privredno-nerazvijenom brd-
sko-planinskom području i da izgradnja mini-elektrana može da doprinese zaustavljanju ise-
ljavanja lokalnog stanovništva.
S druge strane, mještani smatraju da bi izgradnja mini-elektrana, pored oštećenja postojeće
infrastrukture, u potpunosti narušila prirodni ambijent na prostoru Konjuške župe i da ničim
ne bi zaustavila izraženu migraciju lokalnog stanovništva. Kazali su da bi remećenje korita
Kutske i Mojanske rijeke predstavljalo svojevrstan ekološki zločin.
Kutska i Mojanska rijeka sa svojom okolinom predstavljju pravi prirodni biser. One svojom
ljepotom ne zaostaju za najprivlačnijim svjetskim destinacijama. Zato mi ove rijeke s pravom
nazivamo našim Koloradom i opravdano se suprotstavljamo izgradnji elektrana na pomenu-
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tim rijekama, jer se na taj način remeti ne samo njihovo korito, nego i cijeli prostor koji se
naslanja na njihove obale. To bi bio pravi zločin prema prirodnim ljepotama našeg kraja. Uz
to, iskustvo govori da izgradnja elektrana nigdje u Crnoj Gori nije zaustavila odliv lokalnog
stanovništva – naveli su mještani potkomovskih sela.
Status prvorangiranog ponuđača za vodotoke Mojanska rijeka i Kutska rijeka stekao je kon-
zorcijum „Kutska i Mojanska“ koga čine Green Solutions d.o.o. Podgorica, zatim Popović
Elektro sistem d.o.o. Podgorica i Hidroenergija Montenegro d.o.o. Berane. Taj konzorcijum
je prošle godine sa Ministarstvom ekonomije zaključilo ugovor o koncesiji za izgradnju malih
hidroelektrana na pomenutim vodotocima. U planskim dokumentima se navodi da će pome-
nuti konzorcijum na Mojanskoj rijeci graditi tri mini hidroelektrane, a na Kutskoj rijeci dvije.
U pomenutoj studiji, čiji je obrađivač Republički zavod za urbanizam i projektovanje, ističe
se da izrada tog dokumenta ima za cilj stvaranje uslova za optimalno korišćenje obnovljivih
izvora energije i izgradnju elektroenergetskih objekata koji će biti pokretači privrednog raz-
voja Andrijevice.
Elektrana na Bradavcu radi
Prvu minielektranu u Potkomovlju i to na rijeci Bradavac sagradilo je prošle godine preduze-
će „Igma“ vlasništvo Igora Mašovića, brata predsjednika opštine Andrijevica Srđana Mašovi-
ća. Ta elektrana već više mjeseci proizvodi električnu struju. Takođe, lokalna uprava je došla
na ideju da se u okviru rekonstrukcije gradskog vodovoda, koja je u toku, izgradi i mini-elek-
trana na gradskom vodovodu, uz konstataciju da će ona donositi značajne benefite lokalnoj
zajednici. Iz lokalne uprave tvrde da će elektrana koja se gradi na gradskom vodovodu godi-
šnje Opštini Andrijevica, kao njenom stopostotnom vlasniku, donositi dohodak od oko
300.000 eura.
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